
BESTYRELSESMØDE 

Torsdag d. 12/12-24 

Forstanderboligen 

Fraværende: Katrine, Natascha, Anna, Martin   

Henrik Falcon deltager i stedet for Jens Lassen-Sørensen  

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af sidste referat 
Godkendes, underskrives af de fremmødte.  

2. Orientering v/formanden 
a. Katrine er fraværende. Influenzavaccinationer diskuteres. Det er undersøgt at for at det 

kan være et personalegode, at det skal ske på arbejdspladsen. Mia anbefaler at spørge 
danske vaccinationer om de kan (sikkerrejse.dk). Almen praksis har ikke 
vaccinationsopgaven i år. Uvidst om de får det næste år.  

3. Orientering ved ledelsen 
a. Friskolen 

187 elever – stadig tilgang af nye elever. Det er ikke ånden i at være ”friskoleforældre”, 
der trækker på samme måde som kvaliteten af undervisning.   
Børnene er påvirket af julen og det bliver nok godt med lidt juleferie.  
Der har været løbet stærkt i udskolingen og der arrangeres frivillig trivselssamtale med 
medarbejderne i udskolingen.  

b. Efterskole 
137 elever. Efterårets indsats for eleverne har givet god stemning. Vendte omkring 
drama-ugen. Opsætningen gik godt – dog bemærkes at lyden måske kræver mikrofoner. 
Der har været bedsteforældredag med rundvisning, æbleskiver og bankospil. Stor 
succes. Trivselssamtaler tilbydes også til ansatte i efterskolen. Frivilligt.  
Den store juleafslutning sættes i gang med fodboldturninger, julemiddag, kirke m.m.  

c. SFO 
Der laves nisser i hvert klassetrin. Der er modtaget lækker gavekurv fra nogle 
bedsteforældre. Der har været lavet æbleskiver med en forælder på bål. Der 
planlægges afslutning med familie i næste uge.  

d. FG 
Nye tilsynsregler. Fremadrettet er tilsynene anmeldte – uanmeldte besøg sker ca. hvert 
3. år medmindre der kommer klager/bekymringer. Der skal laves undersøgelser for at 
se på børneperspektivet.  
Normeringsloven er blevet godkendt og der er forskellige ting, der skal overholdes. 1 
voksen til 3 vuggestuebørn og 1 voksen til 6 børnehavebørn. Men der er også nogle 
formler, man skal anvende, som korrigerer for dette. Susanne mener at vi ligger godt. 
Alder for at rykke fra vugge til børn er nu 3,1 og ikke længere 3 år som tidligere, hvilket 
giver lidt problemer med pladsanvisningerne. Der er plan for dette. Procentsatsen for 
pædagoger fastholdes til 80 % - her er vi ikke helt i mål, men arbejder på det.  
Der har været tema omkring low arausal. Og der kommer fokus på relationpædagogik. I 
medarbejdergruppen arbejdes endvidere med ”den gode tone” 
Der er planlagt arrangement med Lotte Salling – aktivtetspædagog. I 



medarbejdergruppen arbejdes endvidere med ”den gode tone” 
Forældrerådet har pyntet op. Julefest med børn og forældre er gået godt. Nissen laver 
drillerier og der er delt julehilsner rundt.  

e. Charlotte tilføjer: 
sygemelding hos efterskolelærer – stressramt. Der arbejdes på god plan for 
tilbagevenden. Der har været mange syge medarbejdere – vintersyge. 
Finansåret er ved at afsluttes. Der er planlagt nyt udendørsmiljø ved Østfløjen i 
samarbejde med elevrådet. Der arbejdes også på udformning af den nye ”flisegård”. 
Der er bestilt plantekrukker i stål. Flisebelægning fortsættes mod østfløjen, ved SFO, 
bag lærerværelset og parkourbanen (her er det dog specialbelægning). Facadearbejdet 
på de gamle bygninger – er igangsat og fortsættes i det nye år.  
Der er i øvrigt fremlæggelse af skoleåret 25/26 – godkendes.  

4. Skolepenge 
a. Der lægges op til at vi ikke sætter skolepengene op i friskolen med den vanlige 2 % 

stigning i år. Det vedtages at der ikke sker ændring af skolepenge i friskolen næste 
skoleår.  

b. Ift. linjefagsrejser er det begrænset hvad der kan arrangeres for de 7000kr, der betales 
aktuelt. Man har talt om at øge til 7.500kr. Der argumenteres for at prisudviklingen ikke 
har været fulgt på dette område og at man måske tager denne pris med årligt når 
skolepenge for efterskolen vedtages. Det vedtages at der sker stigning til 7.500kr.  

5. Kunstgræs  -status  
Kommunen har kontaktet rådgiver ang. gummigranulatet og PFAS – så måske er der lidt i gang. 
Udbudsmaterialet er stadig klar.   

6. Økonomi, lån budget 2025 
Budget gennemgås. Der er estimeret et overskud omkring 1,3 mio.  
Ser man på tidligere ligger vi med et gennemsnit + 4,4 % i overskudsgrad over de sidste 10 år.    
Ift. lån afventer vi fortsat omlægning til vi skal optage yderligere lån ifm. Kunstgræsbanen.  

7. Nyt fra udvalg 
Morten og ansættelsesudvalget har haft samtaler til ansættelse på Friluftsgården og der er 
ansat to nye medarbejdere. Den ene uddannet pædagog.  
Eventudvalget fortæller at sanger Trine Therkelsen er bestilt til koncert 1. maj mhp. 
intimkoncert – evt. med tapas.  

8. Nyt fra medarbejderrepræsentant 
a. Bolette - Friskolen 

årsskrift på trapperne.  
Juleklippedag uden forældre har været en succes.  
Velbesøgt åbent hus dag.  

b. Signe - FG 
Julekurve til personalet fra forældre.  

c. Henrik  -efterskolen  
Mobningen er ikke helt overstået – processen er lang og det fylder hos lærerne. Enkelte 
forældre fylder.   

9. Evt. 
Der gives julegaver til bestyrelsen.  
 
 
Ref: Mia Søe Pedersen 



 


